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     Σήµερα ηµέρα Τρίτη 7 Σεπτεµβρίου 2010 και ώρα 11:00 το Εθνικό 
Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης συνήλθε σε συνεδρίαση, στην οποία 
παρέστησαν ο Πρόεδρος του ΕΣΡ  Ιωάννης Λασκαρίδης, ο 
Αντιπρόεδρος  Νέστορας Κουράκης και τα µέλη Εύη ∆εµίρη,  Ίρις 
Αυδή-Καλκάνη, Γιάννης Παπακώστας, Κωνσταντίνος Τσουράκης,  
Κωνσταντίνος Αποστολάς.   

 
 
 
Α. Iστορικό-Νοµική θεµελίωση 
 
 

1. Το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης κατά τη σηµερινή συνεδρίαση 
ασχολήθηκε µε την από της εταιρείας ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΤΗΛΕΟΡΑΣΗ Α.Ε., 
ιδιοκτήτριας του τηλεοπτικού σταθµού ALTER CHANNEL ενδεχοµένη 
παραβίαση της ραδιοτηλεοπτικής νοµοθεσίας. 

 
2. Η συζήτηση της υποθέσεως πραγµατοποιήθηκε την31η  Αυγούστου 2010. 

 
3. Το Συµβούλιο έλαβε υπόψη του τις ακόλουθες διατάξεις: 

 
Ι.  Το άρθρο 15, παρ. 2 του Συντάγµατος, κατά το οποίον η ραδιοφωνία και η 
τηλεόραση υπάγονται στον άµεσο έλεγχο του Κράτους, ο οποίος έχει σκοπό τη 
µετάδοση προϊόντων του λόγου και της τέχνης, την εξασφάλιση της ποιοτικής 
στάθµης των προγραµµάτων που επιβάλει η κοινωνική αποστολή της τηλεόρασης και 
η πολιτιστική ανάπτυξη της χώρας, καθώς και το σεβασµό της αξίας του ανθρώπου 
και την προστασία της παιδικής ηλικίας και της νεότητος ενώ εξάλλου κατά το άρθρο 
9 παραγρ. 1 του Συντάγµατος, η ιδιωτική και οικογενειακή ζωή του ατόµου είναι 
απαραβίαστη. 
 
II.  Τo άρθρo 5 παραγρ. 1 του Π. ∆/τος 77/2003, κατά το οποίο η µετάδοση των 
γεγονότων πρέπει να είναι αληθής ακριβής και όσον το δυνατόν πλήρης ενώ εξάλλου 
τα γεγονότα  πρέπει να παρουσιάζονται µε προσοχή και αίσθηµα ευθύνης, ώστε να µη 
δηµιουργούν σύγχυση.   
 
ΙΙΙ.  Το άρθρο 8 παρ. 1 του Π. ∆/τος 77/2003, κατά το οποίο δεν επιτρέπεται η 
µετάδοση πληροφοριών χωρίς να έχουν ελεγχθεί. 
 
IV. Το άρθρο 4 παρ. 1 στοιχ. β και ε του Ν. 2863/2000, κατά το οποίον το ΕΣΡ 
ελέγχει την τήρηση της ραδιοτηλεοπτικής νοµοθεσίας και επιβάλλει τις από το άρθρο 
4 παρ. 1  του Ν. 2328/1995 προβλεπόµενες  κυρώσεις. 
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Β. Αιτιολογικό

 
 
Εκ των στοιχείων του φακέλου,  των ισχυρισµών του εκπροσώπου της εταιρείας µε 
την επωνυµία ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΤΗΛΕΟΡΑΣΗ Α.Ε., ιδιοκτήτριας του τηλεοπτικού 
σταθµού ALTER CHANNEL, του υποβληθέντος υποµνήµατος και της 
παρακολουθήσεως από µαγνητοταινία των κατωτέρω εκποµπών, προέκυψαν τα 
ακόλουθα: 
 
Α. Κατά τη διάρκεια της εκποµπής «Ζούγκλα» της  22ας  Απριλίου 2010 µεταξύ 21:45 
και 01:15, µεταδόθηκαν τα εξής:   
Το θέµα ξεκινά στο 1o  αρχείο 0:07:10-0:10:00, σύµφωνα µε την ένδειξη του DVD. 
Λεζάντα: «Οι καταγγελίες Βγενόπουλου κατά πρ. Υπουργού» 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ένας επιχειρηµατίας, ο οποίος είναι γνωστός τοις πάσι σε 
αυτή τη χώρα, µε συγκεκριµένο όγκο και µέγεθος, ο Ανδρέας Βγενόπουλος, κάνει µία 
φοβερή καταγγελία. Λέει εγώ έδωσα στο Σηφουνάκη 50 εκατοµµύρια για να µπούνε 
ελιές στη Σάµο, όταν κάηκε το νησί, τα έστειλα στο Ταµείο Παρακαταθηκών και 
∆ανείων και ο ελαιώνας δεν υπάρχει, δεν έγινε η φύτευση των δέντρων. 
Σκέφτοµαι εγώ τώρα µε το βρώµικο µυαλό «Βρε Βγενόπουλε πας και δίνεις ελιές, 
βάζεις το µυαλό τους στο λάδι. Ξέρετε τι κακό είναι αυτό τώρα να γίνει ο συνειρµός, 
ελιά λάδι, 50 εκατοµµύρια να χαθούν και να βγεις να τον καταγγείλεις. Περίεργα 
πράγµατα, τα οποία δεν είναι και πολύ ωραία.  
Βγαίνει ο κ. Σηφουνάκης λέει τα δικά του την άλλη µέρα, ο οποίος εν τω µεταξύ του 
‘χει κάνει επίθεση νωρίτερα, µετά του κυρίου Παγκάλου. Μασάει τα λόγια, δεν τα 
λέει καθαρά. Γιατί αν βγει κανένας να µου πει ότι του ‘φαγα 50 εκατοµµύρια ή θα 
του φάω το λαρύγγι ή θα είµαι ο πιο εξευτελισµένος άνθρωπος και θα πρέπει να 
εξαφανιστώ από προσώπου γης. 
Αλλά, ναι µεν, αλλά και τα λοιπά. Πώς στέκεσαι σε µία κυβέρνηση, όταν βγαίνει ένας 
επιχειρηµατίας αυτού του όγκου και σου λέει ότι σου ‘δωσε 50 εκατοµµύρια και 
εννοεί ότι τα ‘φαγες τα 50 εκατοµµύρια. Και είσαι υπουργός στην Κυβέρνηση; Και 
δεν πας στην άκρη; 
Τι απέγιναν λοιπόν τα χρήµατα που έδωσε ο χριστιανός για τον ελαιώνα της Σάµου; 
Αυτό ζήτησε να µάθει ο κ. Βγενόπουλος. Και λέει (διαβάζει) ότι «ο κ. Σηφουνάκης το 
2001 ως υπουργός Αιγαίου, ο µακροβιότερος υπουργός Αιγαίου, από το 2000 έως το 
2004, είχε αναλάβει απέναντί µου την υποχρέωση να αξιοποιηθεί η δωρεά των 50 
εκατ. για να γίνει το δάσος των 50 χιλιάδων ελαιόδεντρων και να µε τιµήσει για την 
προσφορά µου. Έκτοτε… Το τελευταίο δεν το είχε αναλάβει αλλά ήταν 
αναµενόµενο. Έκτοτε, παρά τις επανειληµµένες οχλήσεις µου εξαφανίστηκε».  
Γιατί ο άνθρωπος έπαιρνε τηλέφωνο. Συνέβη κάτι µεταξύ 2000 και 2004; Είχαµε 
τίποτα εκλογές;  
Απαντά το πάνελ: Ετοιµάζανε τα Ολυµπιακά έργα…. Και τώρα µεταξύ µας είναι 
λιγάκι δύσκολο να σου τηλεφωνεί ο κ. Βγενόπουλος και να µη βγαίνεις στο 
τηλέφωνο ε; 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος:  Θα πάω λέει στις… Καταρχάς τον ψάχνουν όλοι. Το 
Βγενόπουλο τον ψάχνουν όλοι, δεν ψάχνει αυτός τους άλλους. Εδώ έψαχνε ο 
Βγενόπουλος έναν άλλον. Είναι µεγάλη είδηση κυρίες και κύριοι, είναι τεράστια 
είδηση. Να δούµε λίγο το απόσπασµα; 
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Προβάλλονται αποσπάσµατα από την συνέντευξη του Ανδ. Βγενόπουλου στους 
“Νέους Φακέλους” του Αλέξη Παπαχελά. (ένδειξη DVD στο 2ο αρχείο, 0:00:00-
0:09:59)  
Ανδρέας Βγενόπουλος: Εγώ τον κ Σηφουνάκη τον εγνώρισα το 2001, τον εγνώρισα 
όταν είχε καεί η Σάµος και όταν τότε σαν εταιρία που ήµασταν πολύ µικρότερη από 
τη σηµερινή ευαισθητοποιηθήκαµε και είπαµε ότι αν δεν αποκατασταθεί ο Ελαιώνας, 
άνθρωποι θα πρέπει να φύγουν από το νησί. Μέσω γραµµατέων λοιπόν, κάναµε µια 
προσφορά 50 εκατοµµύρια δραχµές τότε, που ήταν πάρα πολύ µεγάλο ποσό για να 
µπουν τουλάχιστον 50.000 δενδρίλια και ότι άλλο χρειαστεί για να ανασυσταθεί ο 
Ελαιώνας της Σάµου. Και µετά από αυτό θα γινότανε µια εµφάνιση στον Τύπο, η 
οποία εµφάνιση στον τύπο και έγινε στις 5/2/2001. Τότε λοιπόν πήγα στον γραφείο 
τον γνώρισα. Γεια σας γεια σας. Μου λέει κ. Βγενόπουλε εγώ δεν σας ξέρω, ποιόν 
άλλον ξέρετε στην κυβέρνηση; Λέω δεν ξέρω κανέναν. Μου λέει τι θέλετε από την 
κυβέρνηση, του λέω δεν θέλω τίποτα το µόνο που θέλω είναι να φτιάξετε το δάσος να 
µας φωνάξετε να µου το δείξετε ότι τα λεφτά µας έπιασαν τόπο και µια ταµπέλα ότι 
αυτό έγινε µε τα λεφτά της Marfin. Μου λέει, µην ανησυχείτε. Του λέω, πόσο καιρό 
θα πάρει κύριε Υπουργέ; Μου λέει θα πάρει περίπου δυο µήνες, άντε µου λέει το 
πολύ να πάρει τρεις. Λέω πολύ ωραία, περιµένω. Περνάνε δυο µήνες περνάνε τρεις 
µήνες,  παίρνω το πρώτο τηλέφωνο δεν µου απαντάει. Πέντε µήνες, έξι µήνες, 
δεύτερο τηλέφωνο, δεν µου απαντάει, µετά από πέντε τηλέφωνα, που δεν  µου βγήκε, 
έπαψα να τον παίρνω πλέον. Αυτή ήταν η εµπειρία µου µε τον κ Σηφουνάκη που δεν 
νοµίζω πως έχει αλλάξει σήµερα.  
Αλέξης Παπαχελάς: Αυτά τα λεφτά που πήγανε µάθατε;  
Ανδρέας Βγενόπουλος: Όχι. Τα λεφτά πιθανόν να µπήκανε στο κράτος.  Το δάσος 
πιθανόν και να έγινε δεν ξέρω δεν το έχω δει. Μπορεί όµως να επέµβει ο κύριος… 
Αλέξης Παπαχελάς: ∆εν ανακαλύψατε ότι κάτι πήγε στραβά ή ότι φαγώθηκαν τα 
χρήµατα ή κάτι τέτοιο, να είµαστε σαφείς στο τι λέµε.   
Ανδρέας Βγενόπουλος: ∆εν θεωρώ τίποτα απίθανο αλλά το θέµα είναι το εξής. Έγινε 
το δάσος; Αλλιώς πού πήγε το δάσος; Πού πήγαν τα λεφτά; Κάποια στιγµή λοιπόν 
που τον είχα δει πρόσφατα εν αντιδικία του είπα κάτι µου χρωστάς. Μου λέει τι σου 
χρωστάω; Του λέω ή δείξε µου το δάσος ή δώσε µου τα 50 εκατοµµύρια πίσω. Α, µου 
λέει, που αυτό, που ξέρεις τώρα, που δεν θυµάµαι.. ∆εν τα βρίσκεις; του λέω. 
Θυµήσου τα και πες τα µου, πηγαίνετε δείξτε µου το δάσος. Γιατί σας τα λέω αυτά τα 
πράγµατα. Από τη µία πλευρά έχω τέτοιου είδους εµπειρίες και από την άλλη πλευρά 
θα ψάχνει κανείς να βρίσκει τα οποιαδήποτε δικά µου κίνητρα µήπως τσακώνοµαι για 
να τα βρω; Να τα βρω µε ποιόν; Με τον Πάγκαλο και τον Σηφουνάκη; Εγώ θεωρώ 
ότι αυτοί οι πολιτικοί είναι πολιτικοί µουσειακού είδους, που θα έπρεπε να έχουν ήδη 
αποσυρθεί. 
Επαναφορά στο studio. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Μόλις είπε αυτά ο Βγενόπουλος, που θα πρεπε να ανοίξει η 
γη να τους καταπιεί... Έπρεπε να ανοίξει η γη να τους καταπιεί. Πιο επώνυµη 
καταγγελία έχετε δει; ∆ιότι ο Χατζησάββας είναι Χατζησάββας. Είναι διευθύνων 
σύµβουλος µιας εταιρείας 4,5 δισ. Ο άλλος όµως είναι µία εταιρεία πολλών δισ. Έχει 
άλλο όγκο και άλλη έξωθεν καλή µαρτυρία προς την ελληνική κοινωνία. Ή ο 
Βγενόπουλος πρέπει να πάει µέσα χθες, έπρεπε να έχει πάει µέσα ή ο Σηφουνάκης 
δεν έπρεπε να 'ναι υπουργός από χτες. Αυτό, αγαπητέ φίλε του ΠΑΣΟΚ, λέει η κοινή 
λογική. ∆εύτερη κουβέντα δεν χωράει. Όταν η χώρα πηγαίνει στο ∆ΝΤ να δανειστεί. 
∆ηλαδή, το αντιλαµβάνεστε, έχει φτάσει στο έσχατο σηµείο και ο Πρωθυπουργός της 
χώρας βγαίνει και λέει, πολύ σωστά, “Θα αλλάξει η νοοτροπία”, γιατί αυτή είναι η 
µεγαλύτερη αρρώστια του τόπου και τον τιµώ γι' αυτό που λέει τον Γ. Παπανδρέου, 
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δεν µπορεί ο Σηφουνάκης να έρχεται την άλλη µέρα και να λέει (διαβάζει) 
“Επιβεβαιώνω ότι συναντηθήκαµε µε τον πρόεδρο της MIG, µετά τις πυρκαγιές της 
Σάµου, παρουσία τηλεοπτικών συνεργείων και για το οικονοµικό µέρος της 
προσφοράς τον παρέπεµψα στην τοπική αυτοδιοίκηση του νησιού που είχε εκπονήσει 
πρόγραµµα αναδάσωσης”. Ψηλά κι αγνάντευε που λέει κι ο λαός. Και παρακάτω 
συµπληρώνει ο Υφυπουργός (διαβάζει): “Αποδίδω στον κ. Βγενόπουλο προσπάθεια 
να προκαλέσει θόρυβο µε ανύπαρκτα θέµατα, παραπλανητικά, προκειµένου να 
αποφύγει τη συζήτηση για τα συγκεκριµένα και τα επώδυνα”. Ποια είναι ρε σεις τα 
επώδυνα; Το επώδυνο είναι αυτό που σου λέει, ότι φάγατε τα λεφτά. Ποια είναι τα 
επώδυνα; Το κόλπο ξέρετε ποιο είναι. Τα κάνει αυτά ο Βγενόπουλος γιατί θέλει να 
γίνει πολιτικός και να πάρει την Κυβέρνηση στα χέρια του. Ο Βγενόπουλος βγαίνει 
επανειληµµένα όταν προκαλείται και λέει “εγώ δεν θέλω να ασχοληθώ µε την 
πολιτική” και, µεταξύ µας, δεν είναι και κορόιδο να ασχοληθεί µε την πολιτική τώρα 
που έχει πτωχεύσει η χώρα. Με συγχωρείτε, είναι επιχειρηµατίας. Πας να πάρεις... 
Μία επιχείρηση είναι η χώρα, είναι µία επιχείρηση, αν θες να διαχειριστείς τα 
οικονοµικά µιας χώρας. Θα πας να πάρεις µια επιχείρηση που πτώχευσε; Ε είσαι 
µεγάλος ευεργέτης και ήρωας. Να πω ότι ήταν η Γαλλία, η Ιταλία και είχε και 
πλεόνασµα, οι ΗΠΑ ή είχε εν πάση περιπτώσει τζόγο να παίξει, ναι, όλοι θα τρέχαµε 
να γίνουµε... Πες λοιπόν ότι Βγενόπουλος κάνει την πονηριά, µας κοροϊδεύει και 
θέλει να γίνει πρωθυπουργός της χώρας, ας υποθέσουµε ότι συµβαίνει αυτό.  Βρε 
Σηφουνάκη, πώς θα τον παλέψεις τον Βγενόπουλο όταν σου λέει ότι πήρες 50 
εκατοµµύρια και δε βγαίνεις να µιλήσεις σταράτα και να πεις “κύριοι τα λεφτά είναι 
εδώ”. Πιο πολύ θα το εκτιµούσε ο κόσµος να βγει και να πει τα λεφτά είναι εδώ και 
να δείξει την τσέπη του από το να λέει ότι δεν ξέρω και (διαβάζει): «άλλα µπορεί να 
αποφύγει και θέλει να κάνει και µιλάει προκειµένου να αποφύγει συζήτηση»,  λέει 
«για συγκεκριµένα και επώδυνα». Το επώδυνο είναι αυτό, το οποίο το ζει σήµερα ο 
ελληνικός λαός, το βλέπει και ξέρετε κάτι; ∆εν σηκώνονται οι πέτρες διότι προφανώς 
έχουν σιχαθεί. ∆εν θέλουν να σηκωθούν οι πέτρες. ∆εν το αντέχουν άλλο αυτό το 
πράγµα οι Έλληνες, τους δηµιουργεί αυτό τον ίλιγγο που έλεγα νωρίτερα, µία τάση 
προς έµετο. Είναι θέµα ή δεν είναι;  
Ακολουθούν οι απόψεις των καλεσµένων από το πάνελ. Ο παρουσιαστής αναφέρεται 
ξανά στο θέµα καταγγελίας στο 3ο αρχείο, 0:00:45-0:01:45. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος:Αν έβγαινε ο κ. Σηφουνάκης την επόµενη ηµέρα και έλεγε 
“ορίστε κύριε Βγενόπουλε πού είναι τα λεφτά σας”, θα ήταν εκτεθειµένος ο 
επιχειρηµατίας; Αλλά ο επιχειρηµατίας δεν βγήκε να το πει έτσι, τους έψαχνε τόσο 
καιρό. Και δεν έβγαιναν ούτε στο τηλέφωνο. Αυτά δεν τα κάνουν τυχάρπαστοι 
άνθρωποι, οι οποίοι... όχι όταν είναι υπουργοί και όταν έχουν τέτοια θέση. Λέω 
τίποτα παράξενο κύριε Ευρυπιώτη; 
Κ. Ευρυπιώτης: Να ρωτήσω κάτι; Το οικόπεδο ποιανού ήταν που καιγόντουσαν οι 
ελιές, σε ποιον ανήκε; ∆εν ξέρω, µπορεί να είναι τρελό... 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Τα χωράφια δεν ήταν οικόπεδο. Των αγροτών που είχαν 
καταστραφεί. 
Κ. Ευρυπιώτης: Μάλιστα. Και η ευγενική χορηγία έγινε και ανέλαβε... 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Μα τώρα, γράψανε και κάτι άλλο που δεν το ξέρει ο πολύς 
ο κόσµος. Που έχει εµπλακεί πάλι η οικογένεια Βγενόπουλου στην ιστορία.  
Αλλαγή θέµατος. αναφορά στο µηχάνηµα ακτινοβολίας στο Παίδων Αγλαϊα 
Κυριακού επί Αβραµόπουλου. Επιστροφή στο θέµα καταγγελίας στο 5ο αρχείο, 
0:05:0-0:10:00. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ο κύριος ∆ηµήτρης Καπετανάς, πρώην Γ.Γ. του 
υπουργείου Αιγαίου είναι στην τηλεφωνική γραµµή. Κύριε Καπετανά σας ακούω. 
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∆ηµ. Καπετανάς: Καλησπέρα κ. Τριανταφυλλόπουλε. Ακούω την εκποµπή σας και 
έκρινα σκόπιµο να παρέµβω και ως πολίτης αλλά και ως γνώστης των πραγµάτων, 
διότι έχω υπηρετήσει στο Υπουργείο Αιγαίου, αλλά και σήµερα είµαι σύµβουλος του 
κ. Σηφουνάκη σε θέµατα Γ.Γ. Αιγαίου. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Όχι ως πολίτης, ως σύµβουλος του κ. Σηφουνάκη. 
∆ηµ. Καπετανάς: Όχι, ως γνώστης των πραγµάτων.  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Αυτό είναι πολύ σηµαντικό. Ξέρετε, το “ως πολίτης” 
εµπεριέχει µία αθωότητα µέσα του. Ως σύµβουλος του κυρίου Σηφουνάκη σήµερα 
έχει άλλη σηµασία.  
∆ηµ. Καπετανάς: Και τα δύο ισχύουν.  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Βέβαια είναι σηµαντικό αυτό. 
∆ηµ. Καπετανάς: Εγώ όµως ως πολίτης αισθάνθηκα έκπληξη διότι υπάρχει µία 
ανακοίνωση του κ. Σηφουνάκη, την οποία δεν τη διαβάσατε όλη και έχετε πει τη µισή 
αλήθεια. Εγώ λοιπόν θα ήθελα να πω ορισµένα πράγµατα για να ενηµερωθεί και το 
πάνελ, εκεί τους κυρίους, και το κοινό. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Για πείτε µας. Είµαστε όλο αυτιά να την ακούσουµε. 
∆ηµ. Καπετανάς: Ποιο είναι το θέµα; Όλοι γνωρίζουν στο υπουργείο Αιγαίου από 
τότε ότι ο κ. Βγενόπουλος, όταν έγινε η πυρκαγιά στη Σάµο εµφανίστηκε µια µέρα 
στο Υπουργείο µε κάµερες και δηµοσιογράφους και εκεί ζήτησε από τον κ. 
Σηφουνάκη να ανακοινώσει ότι θέλει να διαθέσει κάποια χρήµατα για την 
αναδάσωση της Σάµου.  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος : Ναι 
∆ηµ. Καπετανάς: Ο κ. Σηφουνάκης το δέχθηκε και του είπε ότι βεβαίως είναι πολύ 
θετική η ενέργειά του, αλλά τα χρήµατα αυτά δεν µπορούν να έρθουν στο Υπ. 
Αιγαίου, διότι το Υπ. Αιγαίου δεν µπορεί να δεχθεί χρήµατα και το δηµόσιο 
λογιστικό το απαγορεύει αυτό το πράγµα και τα χρήµατα αυτά µπορούν να δοθούν 
στους ενδιαφερόµενους. Και οι ενδιαφερόµενοι είναι η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Το 
θέµα λοιπόν έµεινε εκεί και ο κ. Βγενόπουλος κατέθεσε τα χρήµατα, όπως δήλωσε 
στο Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων, υπέρ κάποιου βεβαίως. Βγήκε λοιπόν ο 
∆ήµαρχος, ο τότε ∆ήµαρχος Πυθαγορείου, ο κ. Μακρής, µε δελτίο και είπε ο 
άνθρωπος: τα χρήµατα απ' το ΤΠ∆ τα πήρα εγώ, ανακοίνωσε την απόφαση του 
∆ηµοτικού Συµβουλίου που τα δέχθηκε όχι προσωπικά. Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο του 
∆ήµου Πυθαγορίου δέχθηκε τα χρήµατα, αγόρασαν χιλιάδες δενδρύλλια ελιές, το 
δήλωσε ο κ. ∆ήµαρχος στο δελτίο και αυτές οι ελιές φυτεύτηκαν. Αυτή όλη η 
δραστηριότητα έγινε από το ∆ήµο Πυθαγορίου, δεν έχει καµιά συµµετοχή το 
Υπουργείο Αιγαίου, ούτε ενηµερώθηκε και δεν έχει αρµοδιότητα. Το γνωρίζω γιατί 
ως Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου, ξέρω πως λειτουργεί το Υπουργείο. ∆εν 
έχει καµιά σχέση ο κ. Σηφουνάκης και πώς λοιπόν αυτή τη στιγµή και εφόσον αυτά 
έχουν γραφτεί στην ανακοίνωση, πώς εσείς λοιπόν σήµερα δηµιουργείτε αυτή την 
υπόνοια; 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Θα σας εξηγήσω αµέσως 
∆ηµ. Καπετανάς: Πραγµατικά κι εγώ έχω αυτή την απορία να µου εξηγήσετε. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Βεβαίως. Σε τι είστε σύµβουλος στον κ. Σηφουνάκη, τι τον 
συµβουλεύετε;  
∆ηµ. Καπετανάς: Για θέµατα Γ.Γ. Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, γιατί έχω 
υπηρετήσει και ως Γενικός Γραµµατέας. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Τώρα είστε σύµβουλος σε αυτόν. 
∆ηµ. Καπετανάς: Ναι, πριν ήµουν Γ.Γ. Την προηγούµενη περίοδο. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ναι, εκτός από αυτήν την ιδιότητα, δεν τον συµβουλεύσατε 
ως σύµβουλος και φίλος, να του πείτε ότι: «Αδελφέ µου, όταν βγαίνει ένας 
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επιχειρηµατίας και σε προσβάλλει τόσο βάναυσα, την τιµή και την αξιοπρέπειά σου, 
την άλλη µέρα παίρνεις ένα χαρτί και λες “τόσες ελιές, σε αυτούς τους αγρότες, µε 
όνοµα, επώνυµο». 
∆ηµ. Καπετανάς: Μα δεν έχει σχέση ο κ. Σηφουνάκης µ' αυτά.  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ένα λεπτό, ένα λεπτό. 
∆ηµ. Καπετανάς: ∆εν ξέρει και δεν χειρίστηκε το θέµα. Πώς να το πει; Ο κ. 
∆ήµαρχος το ξέρει και το ανακοίνωσε. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ορίστε; ∆εν ξέρει; 
∆ηµ. Καπετανάς:Τι είπε ο κ. ∆ήµαρχος; Ο κ. ∆ήµαρχος είπε: «Αγοράσαµε-  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ποιος ∆ήµαρχος; Ποιος ∆ήµαρχος; 
∆ηµ. Καπετανάς: Πυθαγορίου. Ο κ. Μακρής. Αγοράσαµε 75 χιλιάδες δενδρύλλια 
ελιές.  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Προσέξτε, παρακολουθώ πολύ καλά αυτά που λέτε και 
γνωρίζω την επικοινωνιακή τακτική των πολιτικών. Είπατε ότι ο Βγενόπουλος, του 
οποίου εγώ δεν είµαι συνήγορος, ούτε σύµµαχος. Είναι ένας επιχειρηµατίας. Ήρθε ο 
Βγενόπουλος στο Υπουργείο, κουβάλαγε και κάµερες από πίσω είπατε;  
∆ηµ. Καπετανάς: Βεβαίως. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Κάµερες, είχε ειδοποιήσει δηλαδή τα συνεργεία και τρέχαν 
ξοπίσω του; 
∆ηµ. Καπετανάς: Βεβαίως, από µόνος του, βεβαίως. Το ξέρετε ο κ. Βγενόπουλος πώς 
λειτουργεί. Το ξέρετε πολύ καλά. Εµφανίζεται στο Υπουργείο Αιγαίου µε τις κάµερες 
και τους δηµοσιογράφους.  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Συνήθως ξέρω ότι οι πολιτικοί κουβαλάν κάµερες από 
πίσω. Οι επιχειρηµατίες κάθε άλλο.  
∆ηµ. Καπετανάς: Ο Βγενόπουλος τις κουβαλάει γιατί ξέρετε την τακτική του και την 
παρακολουθείτε κι εσείς.  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Θα απαντήσει ο ίδιος για αυτό. 
∆ηµ. Καπετανάς: Άλλωστε εσείς είστε δηµοσιογράφος που παρακολουθείτε τα 
τεκταινόµενα γίνεται αυτή τη στιγµή στην Ελλάδα. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ωραία, που είναι η λίστα µε τους αγρότες κύριοι να πάµε 
να τους ρωτήσουµε αν πήραν τις ελιές; 
∆ηµ. Καπετανάς: Ο ∆ήµαρχος Πυθαγορίου... 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ποιος ∆ήµαρχος; Ο Σηφουνάκης τι έκανε; Ο ∆ήµαρχος 
Ζαγορίου; Θα 'µαι εγώ ο Σηφουνάκης θα µε προσβάλλει, θα’ µαι ο υπουργός εγώ του 
Παπανδρέου που θα µε προσβάλλει ένας Βγενόπουλος και την άλλη µέρα δεν θα έχω 
βουτήξει από το λαρύγγι το ∆ήµαρχο να του πω “∆ώσε εδώ γρήγορα τις λίστες και τα 
ονό-  
∆ηµ. Καπετανάς: Σας παρακαλώ πάρα πολύ. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Σας παρακαλώ εγώ πολύ, διότι αυτά που λέτε... Ακούστε 
κάτι, εξευτελίζετε µία παράταξη και µία κυβέρνηση µ' αυτά που λέτε. 
∆ηµ. Καπετανάς: Όχι προς Θεού. Σας παρακαλώ πολύ. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: ∆εν είστε σωστός σύµβουλος. 
∆ηµ. Καπετανάς: Την παράταξη την στηρίζουµε πάρα πολύ χρόνια, µε τον ιδρώτα 
µας και... 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Τι στηρίζετε; Μ' αυτά που κάνετε... Πού είναι η λίστα µε 
τα ονόµατα κύριε; Πού είναι η λίστα µε τους αγρότες; Που είναι τα δέντρα µωρέ να 
πάµε να τα µετρήσουµε; Να έρθω εγώ, αύριο να έρθω στη Σάµο- 
∆ηµ. Καπετανάς: Είστε άδικος.  
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Η τηλεφωνική επικοινωνία συνεχίζεται στο 7ο αρχείο, 0:02:50-0:10:00 και στο 8ο 
αρχείο, 0:00:00-0:07:40, µε την ίδια επιχειρηµατολογία εκατέρωθεν. Ακολουθεί  
video από ρεπορτάζ του 2001 για τις πυρκαγιές στη Σάµο και συνέντευξη τύπου των 
κ.κ. Σηφουνάκη και Βγενόπουλου όπου δηλώνεται: 
Ρεπόρτερ: Ο όµιλος εταιριών Marfin  αποφάσισε να συµβάλει στην οικολογική και 
οικονοµική αποκατάσταση της περιοχής µε την αγορά και την φύτευση 40.000 
δέντρων. 
Σηφουνάκης: Εµείς οι Έλληνες µπορεί να έχουµε πολλά µειονεκτήµατα αλλά έχουµε 
ίσως και κάποια πλεονεκτήµατα και αυτό είναι η συνεισφορά µας σε δύσκολες 
στιγµές είτε αυτό αφορά φυσικά πρόσωπα, είτε αφορά µια περιοχή όπως η Σάµος. 
Βγενόπουλος: Οι επιχειρήσεις είναι ζωντανό κύτταρο όχι µόνο της οικονοµίας αλλά 
και της κοινωνίας της χώρας και βέβαια όταν υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα θα 
πρέπει αν έχουν τις δυνατότητες να συµπαρασταθούν στον δοκιµαζόµενο κοινωνικό 
σύνολο. 
Ρεπόρτερ: Το συνολικό κόστος για τα 40.000 ελαιόδεντρα αγγίζει τα 50 εκ. δραχµές. 
(δεν αναγράφεται ονοµατεπώνυµο οµιλούντα):Είναι µια µεγάλη προσφορά και για 
την περιβαλλοντολογική αποκατάσταση και για την ισορροπία του οικοσυστήµατος 
και για την αποκατάσταση της ελαιοπαραγωγής. 
Επ’ αυτού, αναφέρονται τα ακόλουθα (στο 9ο αρχείο, 0:02:29-0:04:20): 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Κ. Καπετανά; Τώρα τι έγινε µε το βίντεο αυτό; 
∆ηµ. Καπετανάς: Ο κ. Σηφουνάκης δεν πήρε ούτε χρήµατα, ούτε επιταγή. ∆εν 
µπορούσε να πάρει. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ένα λεπτό, έρχεται ένας επιχειρηµατίας, φέρνει τις 
κάµερες να κάνει εφέ και εγώ ο σηµαντικός, σπουδαίος, πανέξυπνος, ευφυής, 
ευαίσθητος υπουργός κάθοµαι δίπλα και παριστάνω την γλάστρα και το σκηνικό; Τι 
λέτε τώρα; Σοβαρά; Αυτό λέτε τώρα; 
∆ηµ. Καπετανάς: Είναι γνωστό από τότε. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Μπα. ∆εν µπορώ να σας πιστέψω. Αυτό είναι χειρότερο 
που λέτε. 
∆ηµ. Καπετανάς: Έπρεπε να τον αποπέµψει δηλαδή; Να του πει: «κ. Βγενόπουλε δεν 
δεχόµαστε τα χρήµατα»; ∆εν τα πήρε ο κ. Σηφουνάκης, τα παρέδωσε. Είδατε τον 
δήµαρχο;  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Τον υπουργό εσείς τον είδατε; Εγώ είδα τον δήµαρχο.  
∆ηµ. Καπετανάς: Προσέξτε, ο δήµαρχος- 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ο δήµαρχος πιάστηκε κορόιδο και κάθισε δίπλα στον 
Βγενόπουλο και ήθελε να δηµιουργήσει εντυπώσεις. 
∆ηµ. Καπετανάς: ∆εν το κρύβει ο άνθρωπος, ούτε είναι στοχοποιηµένος. Έκανε πολύ 
καλά  που φύτεψε τα ελαιόδεντρα, αλλά αυτή ήταν η συζήτηση. Το υπουργείο 
Αιγαίου έχει καθήκον και υποχρέωση να συνδράµει την τοπική αυτοδιοίκηση του 
Αιγαίου. Το υπουργείο Αιγαίου έχει έναν προϋπολογισµό δικό του και µε αυτό 
συνδράµει τους δηµάρχους όµως βοηθάει όποτε χρειάζεται κάποιος να βοηθάει και 
τους δήµους. ∆ιέθεσε λοιπόν την αίθουσα του υπουργείου για την συνέντευξη του κ. 
Βγενόπουλου. Ποιο ήταν το κακό; Θα πρέπει να τον αποπέµψει; Τα χρήµατα τα πήρε 
ο κ. δήµαρχος και σωστά από το δηµοτικό συµβούλιο, δεν τα πήρε ο κ. Σηφουνάκης, 
ούτε καν, ούτε επιταγή καν. Η επιταγή πήγε στο ΤΠ∆, που είναι το µεµπτό, ειλικρινά; 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Θα σας πω σε λίγο που είναι το µεµπτό, πάω σε ένα 
διαφηµιστικό διάλειµµα. Θα σας κρατήσω γιατί το θεωρώ χρέος µου και γιατί ζήτησε 
ο κ. Βγενόπουλος να κάνει παρέµβαση, οπότε καλό είναι να υπάρχετε. 
Η συζήτηση συνεχίζεται στο 10ο αρχείο 0:01:40-0:10:00 
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Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Έτσι λοιπόν έχουν τα πράγµατα, έτσι όπως τα ακούσατε 
και τόσο δυσάρεστα είναι. Αυτή ήταν η επιχειρηµατολογία του συµβούλου του κ. 
Σηφουνάκη. Έχουµε τον κ. Βγενόπουλο στην τηλεφωνική γραµµή. Κύριε 
Βγενόπουλε σας ακούµε.  
Ανδρέας Βγενόπουλος: Καλησπέρα σας κ. Τριανταφυλλόπουλε. Με ενηµέρωσαν ότι 
έχει βγει κάποιος κύριος σύµβουλος του κ. Σηφουνάκη, ο οποίος λίγο πολύ 
υποστηρίζει την επιχειρηµατολογία του ∆ελτίου Τύπου που εξέδωσε ο κ. 
Σηφουνάκης. Να µου επιτρέψετε να είµαι πολύ σύντοµος και να σας πω τα εξής: είναι 
τουλάχιστον αστείο να ισχυρίζονται ότι το 2001 που η Marfin ήταν µία πολύ µικρή 
εταιρεία και εγώ ήµουν άγνωστος και η πρώτη µου δηµόσια παρέµβαση έγινε µετά 
από οκτώ χρόνια, ότι τότε επισκέφθηκα τον κύριο Σηφουνάκη συνοδευόµενος από 
κάµερες. ∆ηλαδή το όλο σκηνικό που θέλουν να παρουσιάσουν είναι τουλάχιστον 
αστείο. Αυτή η εικόνα την οποία δείξατε ήτανε από µία συνέντευξη Τύπου την οποία 
οργάνωσε ο κύριος Σηφουνάκης, του υπουργείο Αιγαίου. Υπάρχει δε και ένα ∆ελτίο 
Τύπου που λέει ότι µε πρωτοβουλία του κυρίου Σηφουνάκη, του υπουργού, του 
υπουργείου Αιγαίου θα γίνει αυτή η αναδάσωση του ελαιώνα κλπ κλπ και εκεί 
βοηθάει και η Marfin. Υπάρχει ένα ∆ελτίο Τύπου, το έχουµε κυκλοφορήσει παντού. 
Εγώ λοιπόν επισκέφθηκα τον κύριο Σηφουνάκη 2-3 λεπτά πριν από την συνέντευξη 
αυτή του τύπου και µε ρώτησε ο κύριος Σηφουνάκης, όπως έχω καταγγείλει και 
δηµόσια, καταρχήν µου λέει, “Εσείς”, λέει, “ποιον ξέρετε µέσα στην Κυβέρνηση”; 
Του λέω “δεν ξέρω κανέναν”. Μου λέει “Τι θέλετε”; Του λέω “∆εν θέλω τίποτα. Το 
µόνο που θέλω είναι να ανασυσταθεί ο ελαιώνας και να µε φωνάξετε να µου το 
δείξετε, για να δω ότι τα χρήµατά µου έπιασαν τόπο. Ε και βάλτε και µία ταµπέλα 
που να λέει ότι αυτό είναι µία δωρεά της Marfin, ως είθισται”. Και µου λέει 
“Εντάξει”.  Εγώ δεν εγνώριζα ποια διαδικασία θα ακολουθηθεί για να ανασυσταθεί ο 
ελαιώνας. Εγώ απλώς έδωσα τα χρήµατα εκεί που µου είπαν και είχε την υποχρέωση 
ο κύριος Σηφουνάκης κάποια στιγµή να µου δείξει αυτό το περιβόητο δάσος.  
Μάκης Τριανταφυλλόπουλος:  Να υποθέσω δηλαδή κ. Βγενόπουλε ότι όταν εσείς 
εκφράσατε την επιθυµία σας να προσφέρετε αυτά τα χρήµατα για την αναδάσωση του 
ελαιώνα, τότε ο υπουργός σας είπε ότι επί τη ευκαιρία αυτή  θα κάνουµε και µία 
συνέντευξη τύπου. ∆εν την οργανώσατε δηλαδή εσείς αυτή τη συνέντευξη. 
Ανδρέας Βγενόπουλος: Μα αστειεύεστε; Αυτή η εικόνα την οποίαν έχετε είναι µέσα 
στο υπουργείο Αιγαίου, την οποία την οργάνωσε ο ίδιος και εξέδωσε δελτίο τύπου ο 
ίδιος. 
Μάκης Τριανταφυλλόπουλος: Ποιος σας είπε να καθίσετε εξ αριστερών του;  
Ανδρέας Βγενόπουλος: Εκεί µε έβαλαν και µάλιστα ήταν η πρώτη φορά που 
καθόµουν δίπλα σε υπουργό.  
Μάκης Τριανταφυλλόπουλος (γελώντας): Πάντα υπάρχει η πρώτη φορά.  Γιατί εγώ 
αυτό που νόµιζα ότι είναι κανόνας είναι ότι οι επιχειρηµατίες συνήθως αποφεύγουν 
την πολλή δηµοσιότητα, εµφανίζονται βεβαίως όταν τους συµφέρει, αλλά την πολλή-
πολλή δηµοσιότητα την αποφεύγουν και σε τέτοιες περιόδους. Αυτό λοιπόν που έγινε 
εκεί πέρα είναι φανερό ότι έγινε για να βγάλει τον υπουργό από τη δύσκολη θέση 
λόγω της φωτιάς και της καταστροφής που είχε γίνει, αλλά µου φαινόταν απίστευτο 
ότι εσείς πήρατε τις κάµερες και πήγατε στο υπουργείο, γιατί δεν συνηθίζετε κάτι 
τέτοιο. 
Ανδρέας Βγενόπουλος: Μα τι λέτε τώρα; Μα δε γίνονται αυτά τα πράγµατα. Εγώ σας 
λέγω ότι υπάρχει ένα δελτίο τύπου, το οποίο --αυτή τη στιγµή µε έχουν ειδοποιήσει 
είµαι στο µέσο ενός επαγγελµατικού δείπνου- εάν ήταν άλλη ώρα και ήµουν στο 
γραφείο µου θα σας έστελνα το δελτίο τύπου να το διαβάσετε. Αυτοί εξέδωσαν 
δελτίο τύπου. Αλλά να πάµε λίγο στην ουσία.  Η ουσία είναι κύριε 
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Τριανταφυλλόπουλε ότι εγώ µετά από 2 µήνες τον πήρα ένα τηλέφωνο για να δω 
ποια είναι η πρόοδος του έργου. ∆ε µου βγήκε στο τηλέφωνο. Τον παίρνω τηλέφωνο 
µετά από 4 µήνες, το ίδιο, µετά από 6 µήνες το ίδιο. Και έκτοτε γύρισα και είπα στην 
γραµµατέα µου "µην ξαναπάρεις αυτόν τον τελίτσες". Και τελείωσε. 
Μάκης Τριανταφυλλόπουλος:  Ναι. Εµείς λοιπόν αποφασίσαµε τώρα, αναλάβαµε την 
ευθύνη, µετά την πρόταση του συµβούλου του κ. Σηφουνάκη, να πάµε αύριο να 
δούµε τις ελιές στον ελαιώνα, τους αγρότες που τα πήραν, τη λίστα και να δούµε που 
πήγαν αυτά τα... πόσα; 50 εκατοµµύρια δραχµές ήτανε; Κάπου 50 εκατοµµύρια 
δραχµές. 
Ανδρέας Βγενόπουλος: Θα έχουµε συνωστισµό στη Σάµο, διότι θα κατέβω κι εγώ 
κάποια στιγµή. Θέλω να σας πω το εξής. Όταν εγώ τον ξαναείδα τον κύριο 
Σηφουνάκη, µετά από  πολλά χρόνια µε αφορµή τα πρόσφατα γεγονότα, του λέω εσύ 
κάτι µου χρωστάς. Μου λέει “Τι σου χρωστάω”; Του λέω “Μου χρωστάς ή να µου 
δείξεις ένα δάσος ή να µου δώσεις πίσω 50 εκατοµµύρια”.  Και µου λέει “Ναι, δεν 
ξέρω δεν θυµάµαι κτλ.”.  Όταν βγήκε το θέµα, η πρώτη αντίδραση του κυρίου 
Σηφουνάκη µέσω του κ. Πεταλωτή ήτανε ότι ο κ. Βγενόπουλος τον επισκέφθηκε µε 
κάµερες κτλ., ξέρετε αυτό το ωραίο πανηγύρι, και υπεσχέθη  χρήµατα τα οποία δεν 
έδωσε.  Όταν τελικώς εγώ έδωσα τα στοιχεία στη δηµοσιότητα που απεδείχθη ότι τα 
έδωσα τα χρήµατα άλλαξε η τακτική -γιατί εδώ πέρα µιλάµε µόνο για επικοινωνιακές 
τακτικές, καµία ουσία- και είπαν ότι τον επισκέφθηκα µε κάµερες και τελικώς το 
θέµα το χειρίστηκε κάποιος άλλος. Πράγµατι, δεν θα µπορούσε το υπ. Αιγαίου και ο 
κ. Σηφουνάκης ούτε να πάρει τα λεφτά τυπικώς ούτε να πάει ο ίδιος να τα δώσει. 
Αλλά όλο αυτό γινόταν υπό τη δική του την ευθύνη και για να µην κουράζεστε ή 
µάλλον καλύτερα να κουραστείτε, εµένα µε συµφέρει να πάτε στη Σάµο. Εγώ θα 
πάω. Μου έχουν όµως ήδη πει από το νησί, διότι έχουµε διάφορες επικοινωνίες... 
Καταρχήν αλλάξανε το αρχικό σενάριο. Αν δείτε το δελτίο τύπου, εγώ τα χρήµατα 
δεν τα έδωσα για να αγοραστούνε πορτοκαλιές, λεµονιές και µεµονωµένα δέντρα, για 
να τα δίνουνε σε µεµονωµένους κατοίκους που µπορεί να είναι ψηφοφόροι τους, 
µπορεί όχι. Το δελτίο τύπου λέει ανασύσταση του ελαιώνα. Είχαµε δει από την 
τηλεόραση ότι ένας ολόκληρος ελαιώνας, ελαιώνας ολόκληρος, δάσος,  κάηκε και 
είχα πάρει τηλέφωνο και είχα πει “τι χρειάζεται για να ανασυσταθεί αυτός ο 
ελαιώνας”; Και µας είχανε πει χρειάζονται 50 χιλ. δενδρύλλια. Πόσο κάνει ρε παιδιά 
αυτό; Κάνει  50 εκατοµµύρια. Τους στείλαµε λοιπόν 50 εκατοµµύρια και µάλιστα το 
δελτίο τύπου έλεγε ότι τουλάχιστον 50 εκατοµµύρια, µε την έννοια ότι αν χρειαζόταν 
και κάτι παραπάνω, αλλά για τον ελαιώνα. Εγώ δεν έδωσα λεφτά για να πάρουνε 
λεµονιές να τα δώσουνε όπου θέλουνε. Τώρα λοιπόν ήδη µου λένε οι δηµοτικές 
αρχές, γιατί τους ειδοποίησα, τους λέω “εγώ θα κατέβω κάτω, θα κατέβω κάτω να 
µου δείξετε το δάσος”. Μου λένε “ξέρετε λέει ελάτε εδώ να σας δείξουµε, αλλά αυτά 
τα πήραµε και όσοι λέει εδήλωσαν από τους κατεστραφέντες, τα έχουµε δώσει 
αναλογικά...”. Εν τω µεταξύ βγαίνουν τώρα στα ραδιόφωνα της Σάµου άνθρωποι και 
λένε “Εγώ είχα καταστραφεί, είχα δηλωθεί, δεν πήρα ποτέ δενδρύλλιο”. Κάτι 
πράγµατα τρελά δηλαδή. 
Μάκης Τριανταφυλλόπουλος: Κύριε Βγενόπουλε, δεν έχετε καµιά έµµονη ιδέα µε τις 
ελιές, διότι παραπέµπει και στο λάδωµα. ∆εν θα σας πείραζε ακόµη και µε λεµονιές 
να έδιναν τα χρήµατα να έπιαναν τόπο να πήγαιναν στον κόσµο, να άλλαζε και η 
καλλιέργεια αν ήθελε ο κόσµος αλλά να τα έδιναν. Το θέµα είναι αν δόθηκαν ποτέ 
αυτά τα λεφτά και για το συγκεκριµένο σκοπό για τον οποίον τα δώσατε. Αλλά όµως 
οφείλω να πω ότι κι εσείς δεν βάζετε µυαλό...  
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Από τις 0:08:50 ως τις 0:9:20 συνεχίζεται η συζήτηση µε την  υπόθεση ιατρικού 
µηχανήµατος-δωρεά στο Αγλαΐα Κυριακού επί Αβραµόπουλου. 
Ανδ. Βγενόπουλος: Να σας πω κάτι, δεν είναι ότι δε βάζω µυαλό, είναι ότι την 
κοινωνική προσφορά µου δεν θα µου την ακυρώσουν και υπάρχουν πράγµατα που 
µπορώ να κάνω απευθείας, υπάρχουν όχι. ∆εν θα µπορούσα εγώ να πάω να φυτέψω 
τα δέντρα µόνος µου, ούτε θα µπορούσα να πάω µόνος µου να βάλω ένα 
ακτινολογικό µηχάνηµα στο Αγλαΐα Κυριακού. Έπρεπε να συνδράµει το κράτος. 
Αλλά να σας πω ένα πράγµα; Σε άλλου είδους εκκλήσεις που λένε «Υπάρχει ένας 
λογαριασµός του ∆ηµοσίου και βάλτε λεφτά» όχι, για τα θέµατα των πυροπαθών 
έχουµε αγοράσει απευθείας πυροσβεστικά µηχανήµατα, έχουµε φτιάξει ειδικά 
µηχανήµατα για την προστασία της Πάρνηθας, έχουµε αγοράσει ζώα για να τα 
βάλουµε σε περιοχές όπου έχουν εξαφανιστεί. Πλέον παίρνουµε πρωτοβουλίες µόνοι 
µας. Αλλά ξέρετε κάτι; Έχουµε τόσα πολλά προβλήµατα και καθόµαστε αυτή τη 
στιγµή  
Συνέχεια συζήτησης στο 11ο αρχείο 0:00:00-0:01:30 
να ασχοληθούµε µε το Σηφουνάκη και µε αυτά τα πράγµατα τα οποία λέει που ή 
πήγαµε κάµερες... ∆εν ξέρω πώς το αισθάνεστε, αλλά βρισκόµαστε ίσως στην πιο 
δύσκολη περίοδο για την πατρίδα µας και οι άνθρωποι αυτοί οι οποίοι την οδήγησαν 
µέχρι εδώ είναι ακόµα στις καρέκλες τους. Είναι στις καρέκλες τους και πρέπει να 
τους µιλάµε κιόλας και πρέπει να µπαίνουµε και σε επικοινωνιακό πόλεµο. Αυτό 
είναι το µεγάλο πρόβληµα και αυτή είναι η µεγάλη πίκρα. Αλλά να σας αφήσω κύριε 
Τριανταφυλλόπουλε.  
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Να πάτε στο καλό. Καλό σας βράδυ. 
Κάποιος από το πάνελ: Υπήρξε µία διόρθωση τώρα από τον κ. Βγενόπουλο, σε σχέση 
µε το ποιος διαχειρίστηκε τα χρήµατα. 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Όχι δεν υπήρξε καµία διόρθωση, διότι ο κ. Βγενόπουλος, 
αν καταλάβατε καλά, έστειλε κόσµο κάτω και πήρε την πληροφορία ότι τα χρήµατα 
δεν πήγαν εκεί που έπρεπε. Και το προφανέστερο, αυτό που εννοούσε είναι ότι 
πήγανε σε ηµέτερους και σε ψηφοφόρους. Οπότε τότε τα πράγµατα θα γίνουν ακόµα 
χειρότερα. Λοιπόν µήπως θέλει να προσθέσει κάτι ο σύµβουλος του κ. Σηφουνάκη; 
∆ηµ. Καπετανάς: Ναι, κ. Τριανταφυλλόπουλε µε ακούτε; 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Ένα λεπτό να διορθώσουν, ακούγεται κάποιος βόµβος. 
∆ηµ. Καπετανάς: Να µιλήσω; 
Μ. Τριανταφυλλόπουλος: Τώρα θα σας συνδέσουµε, µην ανησυχείτε. Κλείστε το 
τηλέφωνο. Μας ακούτε τώρα; Έκλεισε, θα πάρετε πάλι.  
Η επικοινωνία διακόπτεται και η εκποµπή ασχολείται µε άλλα θέµατα. 
 
Β. Κατά τη διάρκεια της εκποµπής ΚΙΤΡΙΝΟΣ ΤΥΠΟΣ της 26.4.2010, µεταδόθηκαν 
τα εξής:  
Λεζάντα: «Το οδοιπορικό στη Σάµο µετά τις καταγγελίες του Α. Βγενόπουλου» 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι χαίρεται. Είναι µια δύσκολη 
βραδιά γιατί τα θέµατα είναι περίεργα και δύσκολα ελπίζω όµως να έχουν 
ενδιαφέρον και ελπίζω επίσης κάποια στιγµή να έχει και ψυχαγωγικό µέρος η 
σηµερινή εκποµπή. […] Έχουµε κάποια πράγµατα που είµαι σίγουρος ότι περιµένετε 
να απαντήσουµε. Το πρώτο είναι η διένεξη Σηφουνάκη – Βγενόπουλου µε τον 
ελαιώνα στη Σάµο. ∆εν στείλαµε τον Γιώργο Αυτιά, πήγαµε εµείς εκεί και το τι 
ανακαλύψαµε θα το µάθετε σε λίγο, έχει εξαιρετικό ενδιαφέρον και για τη στάση του 
κ. Σηφουνάκη και για τη στάση του κ. Βγενόπουλου και για τον ελαιώνα που έγινε 
και το µήλον της Έριδος µεταξύ των δύο και για όλα τα υπόλοιπα. […] 
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Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με επιστολή του προς τον «ΚΙΤΡΙΝΟ ΤΥΠΟ» 
κυρίες και κύριοι ο σηµερινός Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, 
Νίκος Σηφουνάκης δίνει τη δική του εκδοχή για όσα συνέβησαν το 2001 όταν ήταν 
Υπουργός Αιγαίου και δέχτηκε στο Γραφείο του τον Ανδρέα Βγενόπουλο µε την 
προσφορά των 50 εκατοµµυρίων δραχµών για την αποκατάσταση των καµένων 
εκτάσεων της Σάµου. 
Αναφέρει πως ο κ. Βγενόπουλος προσήλθε στη συνάντηση που ο ίδιος είχε ζητήσει 
συνοδεία δηµοσιογράφων και τηλεοπτικού συνεργείου, δεν του παρέδωσε όµως 
οποιοδήποτε ποσό ή παραστατικό στοιχείο.  
Καταλήγει λέγοντας, πως ο κ. Βγενόπουλος προσπαθεί να προκαλέσει θόρυβο µε 
ανύπαρκτα θέµατα. Να το δούµε (η επιστολή προβάλλεται στην οθόνη και 
παράλληλα αναγιγνώσκεται).  
 «Προς Μάκη Τριανταφυλλόπουλο 
 Εκποµπή: «ΚΙΤΡΙΝΟΣ ΤΥΠΟΣ 
 Αθήνα, 26 Απριλίου 2010 

 Κύριε Τριανταφυλλόπουλε, ενηµερώθηκα ότι σκοπεύετε να παρουσιάσετε νέα εκποµπή 
για τις πυρκαγιές που συνέβησαν στη Σάµο το 2000, υποθέτω όχι για να ασχοληθείτε 
και πάλι µε το πρόσωπό µου αναπαράγοντας ψευδείς πληροφορίες, τις οποίες 
προέβαλε ο κ. Βγενόπουλος αναφερόµενος σ’ εµένα στην εκποµπή  σας. 

 Με την δήλωσή µου της Τετάρτης, 21 Απριλίου 2010 την οποία παρακαλώ να 
αναγνώσετε στο σύνολό της και όχι αποσπασµατικά απαντώνται µε ακρίβεια όσα ο κ. 
Βγενόπουλος δήλωσε για το πρόσωπό µου και συγκεκριµένα: 

 Το πρώτο ψέµα ότι ενεχείρισε στον τέως Υπουργείο Αιγαίου και σ’ εµένα 50 
εκατοµµύρια δραχµές, δηλαδή 146.000,00 €. Το δεύτερο ψέµα διότι αποκρύπτει ότι τα 
χρήµατα κατατέθηκαν από την εταιρεία του στο Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων 
µε αποκλειστικό αποδέκτη το ∆ήµο Πυθαγορείου Σάµου. Το τρίτο ψέµα, διότι 
αποκρύπτει ότι ως εντολέας ανέθεσε τη διαχείριση των χρηµάτων στο ∆ήµο 
Πυθαγορείου που ήταν αποκλειστικός αποδέκτης της δωρεάς και αρµοδίως τη 
διαχειρίστηκε και όχι βέβαια σ’ εµένα προσωπικά ή στο τέως Υπουργείο. 

 Θέλω να πιστεύω, ότι η δηµοσιογραφική δεοντολογία θα τηρηθεί από µέρους σας. 
Νίκος Σηφουνάκης» 

Ας δούµε τώρα και τη δήλωση του κ. Σηφουνάκη της 21ης Απριλίου 2010. Η 
επιστολή προβάλλεται στην οθόνη και παράλληλα αναγιγνώσκεται:  
«Στη Σάµο µαζί µε τα δάση κάηκε και η αλήθεια. Ο κ. Βγενόπουλος ισχυρίζεται ότι 
έδωσε 50 εκατοµµύρια δραχµές, ήτοι 146.000,00 € σε εµένα ως Υπουργό Αιγαίου για 
την αποκατάσταση των καµένων εκτάσεων µετά τις πυρκαγιές του 2000. Η αλήθεια 
είναι ότι µετά τις πυρκαγιές ο κ. Βγενόπουλος ζήτησε συνάντηση µαζί µου στην οποία 
προσήλθε συνοδεία δηµοσιογράφων, φωτογράφων και τηλεοπτικού συνεργείου όπου 
µου γνωστοποίησε την πρόθεση του χωρίς όµως να µου παραδώσει οποιοδήποτε ποσό 
ή άλλο παραστατικό στοιχείο. Τον παρέπεµψα να κάνει την προσφορά στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση του Νησιού που είχε εκπονήσει πρόγραµµα αναδάσωσης και τον 
ευχαρίστησα για την πρόθεσή του. 
Χθες αναγκάστηκε ο ίδιος σε δελτίο Τύπου που εξέδωσε µετά την ανακοίνωση του 
εκπροσώπου Τύπου κ. Πεταλωτή να παραδεχτεί ότι κατέθεσε τα χρήµατα στο Ταµείο 
Παρακαταθηκών και ∆ανείων για την Τοπική Αυτοδιοίκηση Σάµου.  
Άρα δεν ενεχείρισε τίποτα ούτε στο Σηφουνάκη, ούτε στο Υπουργείο Αιγαίου. Είναι 
προφανές ότι ο κ. Βγενόπουλος προσπαθεί να προκαλέσει θόρυβο µε ανύπαρκτα 
θέµατα παραπλανητικά προκειµένου να αποφύγει τη συζήτηση για συγκεκριµένα και 
επώδυνα.  
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Για την πλήρη αποκατάσταση της αλήθειας σας παραθέτω τις δηλώσεις του τότε 
∆ηµάρχου Πυθαγορείου Σάµου κ. Νικόλαου Μάρκου που αναφέρει ρητά πως ο ∆ήµος 
Πυθαγορείου ήταν ο αποκλειστικός αποδέκτης µέσω του Ταµείου Παρακαταθηκών 
και ∆ανείων της δωρεάς της MARFIN και ο µόνος διαχειριστής της διάθεσής της».  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αστείους χαρακτήρισε τους ισχυρισµούς του 
Σηφουνάκη ο Πρόεδρος του Επενδυτικού Οµίλου MIG Ανδρέας Βγενόπουλος µε 
τηλεφωνική παρέµβασή στη «ΖΟΥΓΚΛΑ» της περασµένης Πέµπτης. Ο κ. 
Βγενόπουλος υποστήριξε, ότι ουδέποτε πήγε µε κάµερες στο Υπουργείο Ναυτιλίας 
και ότι οι εικόνες που τον δείχνουν δίπλα στον τότε Υπουργό είναι από συνέντευξη 
Τύπου που διοργάνωσε ο ίδιος ο Υπουργός µε αφορµή τη δωρεά βεβαίως 
Βγενόπουλου για τον Ελαιώνα της Σάµου. Θα κάνουµε µετά σχόλια, γιατί 
φαντάζοµαι ότι ο καθένας από εσάς έχει αποκοµίσει µία εικόνα γι’ αυτό το οποίο 
συνέβη και µε ενδιαφέρον τα σχόλια του αθλητή, τα σχόλια του ηθοποιού, τα σχόλια 
του δηµοσιογράφου, του Μαρακάκη τα σχόλια, όλων, αν και εσείς δεν θα είστε 
πολύ αντικειµενικός, έτσι;  
Γ. ΜΑΡΑΚΑΚΗΣ: Για ποιο λόγο; 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ε, γιατί λίγο … 
Γ. ΜΑΡΑΚΑΚΗΣ: Μα ούτε πολιτευτής είµαι, ούτε πολιτικός, ούτε έχω καµία 
ροπή προς τα εκεί.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Έχετε µία ροπή προς τα εκεί.  
Γ. ΜΑΡΑΚΑΚΗΣ: Καµία απολύτως.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπάτε προς τα εκεί, ξέρω εγώ τι λέω, 
επηρεάζεστε. Ξέρω εγώ τι λέω. Πάµε να το δούµε.  
Ακολουθεί απόσπασµα από την εκποµπή «Ζούγκλα» της 22ης Απριλίου 2010 µε 
τηλεφωνική επικοινωνία κ. Βγενόπουλου-κ. Τριανταφυλλόπουλου επί του θέµατος. 
Α. ΒΓΕΝΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι τουλάχιστον αστείο να ισχυρίζονται, ότι το 2001 όπου 
η MARFIN ήταν µία πολύ µικρή εταιρεία και εγώ ήµουν άγνωστος και η πρώτη µου 
δηµόσια παρέµβαση έγινε µετά από 8 χρόνια, ότι τότε επισκέφτηκα τον κ. 
Σηφουνάκη συνοδευόµενος από κάµερες, δηλαδή το όλο σκηνικό που θέλουν να 
παρουσιάσουν είναι τουλάχιστον αστείο. Αυτή η εικόνα την οποία δείξατε ήταν από 
µία συνέντευξη Τύπου την οποία οργάνωσε ο κ. Σηφουνάκης στο Υπουργείο 
Αιγαίου. Υπάρχει δε και ένα δελτίο Τύπου που λέει, ότι µε πρωτοβουλία του κ. 
Σηφουνάκη, του Υπουργού, του Υπουργείου Αιγαίου θα γίνει αυτή η αναδάσωση 
του ελαιώνα κλπ. κλπ. και εκεί βοηθάει και η MARFIN. Υπάρχει ένα δελτίο Τύπου 
το έχουµε κυκλοφορήσει παντού.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Να υποθέσω δηλαδή κ. Βγενόπουλε ότι όταν 
εσείς εκφράσατε την επιθυµία σας να προσφέρετε αυτά τα χρήµατα για την 
αναδάσωση του Ελαιώνα, τότε ο Υπουργός σας είπε ότι «επί τη ευκαιρία αυτή θα 
κάνουµε και µια συνέντευξη Τύπου». ∆εν την οργανώσατε εσείς δηλαδή αυτή τη 
συνέντευξη. 
Α. ΒΓΕΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μα αστειεύεστε; Αυτή η εικόνα την οποία έχετε, είναι µέσα 
στο Υπουργείο Αιγαίου την οποία την οργάνωσε ο ίδιος και εξέδωσε δελτίο Τύπου ο 
ίδιος. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιος σας είπε να καθίσετε εξ αριστερών του; 
Α. ΒΓΕΝΟΠΟΥΛΟΣ: Εκεί µε βάλανε. Και µάλιστα ήταν και η πρώτη φορά που 
καθόµουν δίπλα σε Υπουργό. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό που έγινε εκεί, είναι φανερό ότι έγινε για να 
βγάλει τον Υπουργό από τη δύσκολη θέση λόγω της φωτιάς και της καταστροφής 
που είχε γίνει, αλλά µου φαινόταν απίστευτο ότι εσείς πήρατε τις κάµερες και 
πήγατε στο Υπουργείο, γιατί δεν συνηθίζετε κάτι τέτοιο. 
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Α. ΒΓΕΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μα τι λέτε τώρα; 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν συνηθίζεται γενικώς. 
Α. ΒΓΕΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μα δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα. Σας λέω: υπάρχει ένα 
δελτίο Τύπου το οποίο αυτή τη στιγµή µε έχουν ειδοποιήσει είµαι στο µέσο ενός 
επαγγελµατικού δείπνου, εάν ήταν άλλη ώρα και ήµουν στο γραφείο µου θα σας 
έστελνα το δελτίο Τύπου να το διαβάσετε. Αυτοί εξέδωσαν δελτίο Τύπου. Όταν 
βγήκε το θέµα η πρώτη αντίδραση του κ. Σηφουνάκη µέσω του κ. Πελατωτή ήταν 
ότι ο κ. Βγενόπουλος τον επισκέφθηκε µε κάµερες και τα λοιπά ξέρετε αυτό το 
ωραίο πανηγύρι και υπεσχέθη χρήµατα τα οποία δεν έδωσε. Όταν τελικώς εγώ 
έδωσα τα στοιχεία στη δηµοσιότητα που απεδείχθη ότι τα έδωσα τα χρήµατα, 
άλλαξε η τακτική -γιατί εδώ µιλάµε µόνο για επικοινωνιακές τακτικές καµία ουσία- 
και ήταν ότι τον επισκέφθηκα µε κάµερες και τελικώς το θέµα το χειρίστηκε 
κάποιος άλλος. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε τώρα κάποια πράγµατα τα οποία είναι 
παράλογα. Ένας χριστιανός -δεν έχει σηµασία αν είναι ο Βγενόπουλος θα µπορούσε 
να είναι ο Καρύδης, ο Κωνσταντίνου- κάνει µια δωρεά  και δίνει 50 εκ. για τους 
ανθρώπους που καταστράφηκαν για να αγοράσουν τα ελαιόδεντρά τους να 
ξαναστήσουν το βιος τους από την αρχή. Στο τέλος φτάνει να βρει και τον µπελά 
του! ∆εν έχει βγει κανένας να του πει ένα ευχαριστώ, µα κανένας και στο τέλος 
δέχεται και την επίθεση του πολιτικού, ο οποίος πολιτικός –αυτή είναι η ένστασή 
µας µε τον κ. Σηφουνάκη, η διαφορά µας δηλαδή- ενώ θα µπορούσε κάλλιστα όσες 
φορές προσπάθησε ο ίδιος ο Υπουργός να επικοινωνήσει µαζί του για να του πει 
«Ξέρετε, είχα δώσει 50 εκ. τι έγινε µε αυτά τα λεφτά; ∆όθηκαν;». ∆εν εµφανίστηκε 
ποτέ στο τηλέφωνο. 
Α. ΛΙΒΑΘΥΝΟΥ: Απάντηση δηλαδή δεν πήρε ποτέ; 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποτέ. Αυτή είναι η πρώτη απρέπεια. Είναι µια 
συµπεριφορά αλαζονική, θα δείτε για ποιο λόγο. Γιατί ο κ. Σηφουνάκης δικαιώνεται 
από το ρεπορτάζ µας στη Σάµο, βρήκαµε και τα δέντρα, τα λεφτά δόθηκαν όλα εκεί, 
τα δέντρα φυτεύτηκαν. Κάναµε το ρεπορτάζ, αλλά ο κ. Σηφουνάκης δηµιούργησε 
ένα απίστευτο θόρυβο λόγω της αλαζονείας που έχει και δυστυχώς αυτή η 
αλαζονεία παρατηρείται στα περισσότερα πολιτικά στελέχη, κυβερνητικά πολιτικά 
στελέχη. ∆ιότι θα µπορούσε να βγει και να πει «Κύριε Βγενόπουλε, όχι µόνο τα 
δώσαµε, αλλά ορίστε και τα παραστατικά» ως όφειλε. Λέει «δεν τα πήρα εγώ τα 
λεφτά, τα πήρε ο ∆ήµος». Τώρα αυτά είναι ανοησίες. Ήσουν Υπουργός Αιγαίου, 
εκεί ήρθε, έγινε η συνέντευξη, όφειλες και είχες χρέος απέναντι σε έναν άνθρωπο, 
για ποιο λόγο; Για να ενθαρρύνεις αυτούς που κάνουν πραγµατικές δωρεές να 
εµφανιστούν και κάποιοι άλλοι. 
Α. ΛΙΒΑΘΥΝΟΥ: Να υπάρχει και συνέχεια, αυτό είναι το σηµαντικό. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό δεν λέει η λογική; Για να µην 
τρελαθούµε! 
Α. ΛΙΒΑΘΥΝΟΥ: ∆εν µπορεί µια προσπάθεια, είναι να υπάρχει και συνέχεια σε 
αυτό. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σε µια χώρα που έχουµε να δούµε δωρητές από 
το Ζάππα, το δωρητή που έρχεται να προσφέρει κάτι γιατί υπάρχουν δωρητές στην 
Ελλάδα και είναι πολλοί και δεν ακούγονται ή δεν φαίνονται και πολλοί από αυτούς 
είναι και σεµνοί και δεν θέλουν να φανεί το όνοµά τους. 
Α. ΛΙΒΑΘΥΝΟΥ: Πάντως πολλοί το επιλέγουν κ. Τριανταφυλλόπουλε και αυτό 
είναι πάρα πολύ καλό και προς τιµή τους, να το πούµε που δεν θέλουν να βγουν 
προς τα έξω πράγµατα τα οποία κάνουν. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως είναι ακριβώς όπως το λέτε. 
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Α. ΛΙΒΑΘΥΝΟΥ: Όχι όµως να το κάνουν και κάποιοι και να µην ακούν ούτε 
ευχαριστώ, αλλά να κατηγορούνται και στη συνέχεια. Εκεί είναι το πρόβληµα. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Βγενόπουλος ορθώς ζήτησε να µάθει που 
πήγαν τα χρήµατα. Ο Σηφουνάκης εντελώς ανορθόδοξα δεν του απάντησε και όχι 
µόνο δεν του απάντησε, αλλά του επετέθη κιόλας και είχαµε µια αντιπαράθεση 
δηµόσια. Πήγαµε στη Σάµο και κάναµε αυτή την αυτοψία που όφειλε να την κάνει 
την κάνει ο Υπουργός όχι εµείς, εµείς κάναµε το ρεπορτάζ και βρήκαµε ότι τα 50 εκ. 
δρχ. που έδωσε ο κ. Βγενόπουλος πήγαν εκεί που έπρεπε να πάνε. ∆ιατέθηκαν για 
την αναδάσωση του Ελαιώνα που είχε καταστραφεί.  
Α. ΚΟΥ∆ΟΥΝΑΚΗ: Πάλι καλά. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για την αποκατάσταση των δέντρων, 
σωστότερο είναι αυτό του Ελαιώνα και το συνεργείο της εκποµπής µας επέλεξε, 
ζητήσαµε από όλους τους ∆ηµάρχους εκεί και τους υπεύθυνους να µας δώσουν τον 
κατάλογο των ανθρώπων που πήραν τα χρήµατα για να αποκαταστήσουν τα δέντρα 
τους. Και πήγαµε δειγµατοληπτικά τυχαία σε πέντε – δέκα µεριές, µε γεωπόνο για 
να φαίνεται, να ξέρει γιατί τα δέντρα είναι αυτής της ηλικίας που έπρεπε να είναι. 
Θα µπορούσαν ένα δηµοσιογράφο της Αθήνας να τον κοροϊδέψουν εύκολα. Κάναµε 
το χρέος µας. Ο κ. Σηφουνάκης δεν έχει κανένα πρόβληµα από αυτή την ιστορία 
οφείλω να το πω δηµόσια, αυτό είναι το έντιµο και το καθαρό. Τα δέντρα ήταν εκεί, 
τα λεφτά δόθηκαν και µάλιστα δόθηκαν και περισσότερα χρήµατα πάνω από 50 εκ. 
γιατί βοήθησε και η Αρχιεπισκοπή, η Μητρόπολη. Να δούµε το ρεπορτάζ. 
Ακολουθεί ρεπορτάζ. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Πήγαµε στο ∆ήµο Πυθαγορείου της Σάµου και ψάξαµε για 
τα στοιχεία που θα αποδείκνυαν το που πήγαν τα 50 εκ. δρχ. του Ανδρέα 
Βγενόπουλου κι αν διατέθηκαν όπως προέβλεπε η δωρεά του µόνο σε ελαιόδεντρα. 
Ο ∆ήµαρχος Πυθαγορείου Γιώργος Γεωργιάδης έθεσε όλα τα στοιχεία στη διάθεσή 
µας. 
Γ.ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Είναι επ’ ονόµατι του ∆ήµου Πυθαγορείου µε ειδικό λογαριασµό 
και είναι έργο ειδικού σκοπού. Το διαβάζω: «∆ωρεά για την προµήθεια και δωρεά 
διανοµής ελαιοδενδρυλλίων, στους πυροπαθείς του ∆ήµου Πυθαγορείου». Έρχεται 
το ∆ηµοτικό µας Συµβούλιο στη συνέχεια και κάνει την αποδοχή, ως όφειλε. Αυτό 
είναι το γραµµάτιο είσπραξης εδώ. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Για να δούµε τώρα και πόσα ελαιόδεντρα αγοράστηκαν µε τα 
50 εκ. δρχ. της δωρεάς. 
Γ.ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αριθµός δενδρυλλίων από τη συγκεκριµένη χρηµατοδότηση: 
47.661 είναι όλα όπως είδατε ελαιόδεντρα. Ποσό δαπάνης 50.549.480 δρχ. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Η προµήθεια έγινε µε πρόχειρο διαγωνισµό όπως 
προβλεπόταν, έχοντας πριν πάρει προσφορές από τα καλύτερα φυτώρια της 
Ελλάδας. Μέχρι εκεί όλα καλά. Αλλά έπρεπε όµως να δούµε µε τα µάτια µας ότι τα 
δέντρα φυτεύτηκαν. Μόνο αν πηγαίναµε στα ελαιοπερίβολα θα είχαµε ξεκάθαρη 
εικόνα. Έτσι αρχίσαµε τις αυτοψίες. Για να αποκλείσουµε κάθε περίπτωση 
µεθόδευσης, επιλέγαµε εµείς από τις καταστάσεις το ελαιοπερίβολο που θα 
ελέγχαµε και οι άνθρωποι του ∆ήµου Πυθαγορείου αναλάµβαναν να ειδοποιήσουν 
τον ιδιοκτήτη για να µας βοηθήσει στην καταµέτρηση. Έτσι κι έγινε.  
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Αυτή είναι η κατάσταση του ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος 
Μαυρατζαίων. Επιλέξαµε 3 ονόµατα από την κατάσταση αυτή, για να ελέγξουµε αν 
οι ελιές έχουν φυτευτεί. Το πρώτο όνοµα είναι ο κ. Νίκος Αυλωνίτης, στη συνέχεια 
µάθαµε, αφού το επιλέξαµε, ότι είναι ο ιερέας της περιοχής. Βλέπουµε τον Ελαιώνα, 
µετρήσαµε τα δέντρα και βρήκαµε ότι ήταν πραγµατικά 100. 100 λέει, 100 βρήκαµε. 
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∆. ΚΥΡΙΑΖΗΣ (δηµοτικός σύµβουλος Πυθαγορείου Σάµου): Βεβαίως και πρέπει 
να τονιστεί ότι η επιλογή έγινε τελείως τυχαία. 
∆. ΜΗΛΙΓΚΟΣ (Αντιδήµαρχος Πυθαγορείου Σάµου): Αυτή η κατάσταση είναι 
των γεωργών που παρέλαβαν δεντρύλλια της MARFIN το 2001 για το ∆ηµοτικό 
∆ιαµέρισµα Πύργου: Χουσάς Κων/νος 20 δενδρύλλια … 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Μπορείτε να µας δείξετε τα 20 που έχετε πάρει γι' αυτό το 
κτήµα; 
Κ. ΧΟΥΣΑΣ: Βεβαίως, τα 20 που γράφει η κατάσταση είναι αυτά εδώ όπως 
επιλέξαµε και είδαµε όλο αυτό το κοµµάτι και πίσω από την αποθήκη µέχρι κάτω. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Από τη λίστα των όσων πήραν ελαιόδεντρα στο ∆ηµοτικό 
∆ιαµέρισµα Πύργου, επιλέξαµε επίσης και το όνοµα Μανωλιάδης Γεώργιος. 
Φαίνεται από την κατάσταση ότι έχει πάρει 30 ελαιόδεντρα. 
Γ. ΜΑΝΩΛΙΑ∆ΗΣ: Μανωλιάδης Γεώργιος λέγοµαι είµαστε στο ∆ηµοτικό 
∆ιαµέρισµα Πύργου στην περιοχή ∆έντρα και εδώ µου είχαν καεί τα αντίστοιχα 
δέντρα και φύτεψα 30 “µανάκια”.  
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: 30 πήρατε και 30 φυτέψατε; 
Γ. ΜΑΝΩΛΙΑ∆ΗΣ: Ναι. 
Μ. ΚΥΠΡΑΙΟΥ (∆ηµοτικός Σύµβουλος Πυθαγορείου Σάµου): Εδώ βρισκόµαστε 
στην ιδιοκτησία του κ. Νικολάου Αναγνώστου. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε Αναγνώστου, πόσα ελαιόδεντρα έχει αυτό το κτήµα; 
Ν. ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ: Αυτό το κτήµα έχει γύρω στα 40 ελαιόδεντρα. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Και τα υπόλοιπα ελαιόδεντρα που πήρατε; 
Ν. ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ: Τα υπόλοιπα είναι σε άλλη τοποθεσία, σε άλλο µέρος. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Μετρήσαµε 40 ελαιόδεντρα εδώ, τα υπόλοιπα είναι που; 
Ν. ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ: Είναι κάτω στον κάµπο. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Και µπορούµε να πάµε να µετρήσουµε κι εκείνα, έτσι δεν 
είναι; 
Ν. ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ: Ναι φυσικά. Είµαστε  τώρα στον κάµπο το οποίο είναι το 
δεύτερο κτήµα το οποίο έχω, έχω βάλει άλλα 60 δέντρα. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Αυτά λοιπόν τα 60 δέντρα τα οποία συµπληρώνονται µε τα 
40 που είδαµε στο προηγούµενο κτήµα, συµπληρώνουν τον αριθµό που έχει η 
επίσηµη κατάσταση; 
Ν. ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ: Ναι. 
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: 100 δέντρα έχετε παραλάβει. 
Ν. ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ: 100 δέντρα, ναι. 
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είναι λοιπόν το ένα µέρος της 
αποκατάστασης και της αλήθειας την οποίαν εµείς οφείλαµε, αυτό βγάζει στο 
ρεπορτάζ, αυτό λέµε. Το άλλο κοµµάτι είναι το επικοινωνιακό, γιατί εκεί υπάρχει 
τεράστιο πρόβληµα και υπάρχει πρόβληµα διότι ο πρώην Γενικός Γραµµατέας 
Αιγαίου και Σύµβουλος µέχρι και σήµερα του Νίκου Σηφουνάκη ∆ηµήτρης 
Καπετανάς, παρενέβη στην εκποµπή της προηγούµενης Πέµπτης και µας είπε λίγο-
πολύ ότι ο κ. Σηφουνάκης εσύρθη σε συνέντευξη τύπου από τον Βγενόπουλο που 
κουβάλαγε τις κάµερες από πίσω του και έδωσε αυτή την εντύπωση. Για κακή του 
τύχη το βίντεο υπάρχει ακόµα στο αρχείο του καναλιού και µάλιστα προβλήθηκε 
στην εκποµπή ως απάντηση στον Γενικό Γραµµατέα, θα ήθελα να το δούµε και 
µαζί. 
Ακολουθεί ρεπορτάζ µε το απόσπασµα από την«Ζούγκλα» της 22ης Απριλίου 2010 
µε τηλεφωνική επικοινωνία κ. Καπετανά-κ. Τριανταφυλλόπουλου επί του θέµατος. 
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∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Στη Ζούγκλα της περασµένης Πέµπτης τον Υπουργό Νίκο 
Σηφουνάκη εκπροσώπησε ο συνεργάτης του και πρώην Γενικός Γραµµατέας του 
Υπουργείου Αιγαίου ∆ηµήτρης Καπετανάς. Ούτε λίγο ούτε πολύ µας είπε ότι  ο κ. 
Βγενόπουλος τους έβαλε το µαχαίρι στο λαιµό εκείνη την περίοδο για να κάνει τη 
δωρεά των 50 εκατοµµυρίων δραχµών. Πως το κατάφερε; Μέσω των τηλεοπτικών 
συνεργείων που κουβαλούσε µαζί του.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ήρθε ο Βγενόπουλος στο Υπουργείο και 
κουβάλαγε και κάµερες από πίσω είπατε;  
∆. ΚΑΠΕΤΑΝΑΣ: Βεβαίως.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είχε ειδοποιήσει δηλαδή τα συνεργεία και 
τρέχανε ξοπίσω του;  
∆. ΚΑΠΕΤΑΝΑΣ: Βεβαίως από µόνος του, βεβαίως. Ξέρετε πως λειτουργεί, το 
ξέρετε πολύ καλά. Εµφανίζεται στο Υπουργείο Αιγαίου µε τις κάµερες και τους 
δηµοσιογράφους.   
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συνήθως ξέρω ότι οι πολιτικοί κουβαλάνε 
κάµερες από πίσω.  
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: ∆ηλαδή ο Ανδρέας Βγενόπουλος µπήκε στο ξέφραγο αµπέλι 
του Υπουργείου τότε και έκανε ότι ήθελε και αυτοί οι αδύναµοι χαρακτήρες 
πιέστηκαν τόσο πολύ που στρογγυλοκάθισαν δίπλα του στη συνέντευξη τύπου.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Έρχεται ένας επιχειρηµατίας, φέρνει τις κάµερες 
να κάνει εφέ κι εγώ ο σηµαντικός σπουδαίος, πανέξυπνος, ευφυής, ευαίσθητος 
Υπουργός, κάθοµαι δίπλα και παριστάνω τη γλάστρα και το σκηνικό; Τι λέτε τώρα, 
σοβαρά; Αυτό λέτε τώρα;  
∆. ΚΑΠΕΤΑΝΑΣ: Ποια γλάστρα; Ήθελε να «δώσει» χρήµατα, αυτό είναι γνωστό 
από τότε.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μπα, δεν µπορώ να σας πιστέψω, αυτό είναι 
χειρότερο.  
∆. ΚΑΠΕΤΑΝΑΣ: Έπρεπε να πει κ. Βγενόπουλε δε δεχόµαστε τα χρήµατα;  
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Και όχι µόνο αυτό, αλλά µετά από τέτοια πίεση που δέχθηκε 
ο κ. Σηφουνάκης έκανε και αβανταδόρικες δηλώσεις στη συνέντευξη τύπου στον 
κακό κατά τα άλλα Ανδρέα Βγενόπουλο.  
Ν. ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Εµείς οι Έλληνες µπορεί να έχουµε πολλά µειονεκτήµατα, 
έχουµε ίσως και κάποια πλεονεκτήµατα και αυτό είναι η συνεισφορά µας σε 
δύσκολες στιγµές, είτε αυτό αφορά φυσικά πρόσωπα, είτε αφορά µια περιοχή όπως 
τη Σάµο.  
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κι εδώ τίθεται το ερώτηµα: Τι κάνει ένας άνθρωπος που 
θίγεται όταν έχει δίκιο, ειδικά ένας Υπουργός;  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς δεν αισθάνεστε ότι θίγει τον Υπουργό και 
κατ΄ επέκταση µία Κυβέρνηση αυτή η κατηγορία η µοµφή για να πείτε στην ΕΡΤ 
που είναι και κρατικό κανάλι πηγαίνετε παιδιά γρήγορα, δείτε τον ελαιώνα, δείτε τα 
δέντρα, δείτε τους αγρότες, πάρτε τη λίστα, να τα χρήµατα, να τα δέντρα, αυτοί τα 
πήραν, άντε στο καλό Βγενόπουλε;  
∆. ΚΑΠΕΤΑΝΑΣ: Ακούστε κάτι, δεν είναι υποχρεωµένος να πάει κανείς πίσω από 
τον κ. Βγενόπουλο, ο κ. Βγενόπουλος είναι η τακτική. Η τακτική πρέπει να 
υπόκειται στους νόµους και στη δηµοκρατία. Η τακτική του είναι δική του και 
εκείνος τη χρεώνεται, προς Θεού, κανείς δεν-  
∆ΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Όσο τον είδατε εσείς να λειτουργεί έτσι τον κ. Σηφουνάκη, 
άλλο τόσο τον είδαµε και εµείς. Σίγουρα όµως όλοι µας τον είδαµε στο πλευρό του 
Ανδρέα Βγενόπουλου το 2001 στη συνέντευξη τύπου να παίρνει µερίδιο 
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τηλεοπτικής προβολής από τη δωρεά των 50 εκατοµµυρίων δραχµών της MARFIN 
στους πυρόπληκτους του ∆ήµου Πυθαγορείου της Σάµου.  
Ν. ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Εµείς οι Έλληνες µπορεί να έχουµε πολλά µειονεκτήµατα, 
έχουµε ίσως και κάποια πλεονεκτήµατα και αυτό είναι η συνεισφορά µας σε 
δύσκολες στιγµές.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τώρα για να µη θεωρηθεί ότι πλέκουµε το 
εγκώµιο του επιχειρηµατία και συνηγορούµε γι΄ αυτά τα οποία έπραξε, εγώ θέλω να 
ζητήσω από τον Ντίνο Καρύδη να µας πει το απλό. Μία οµάδα ανθρώπων όταν 
ευεργετείται από έναν δωρητή δεν οφείλει ένα ευχαριστώ;  
Ν. ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Ασφαλώς, αυτό είναι και το έργο που παίζουµε, είναι 120 χρόνια -
κάνω διαφήµιση τώρα.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, τι διαφήµιση; Αυτό δεν είναι διαφήµιση, 
θα το δείξω εγώ.  
Ν. ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Έχουν περάσει 120 χρόνια και ο κοινωνικός αµοραλισµός η 
διαφθορά και η υποκρισία είναι στο φόρτε τους και σήµερα και σας είχα στείλει κι 
ένα email που υπέγραφα σαν «απελπισµένος Έλληνας».  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το επάγγελµα της κυρίας Γουόρεν του 
Μπέρναρντ Σω.  
Ν. ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Ναι που βρέθηκε το 1892 και δυστυχώς ισχύει και για σήµερα, είναι 
σαν το τραγούδι του Μάνου Χατζηδάκη Ο Κεµάλ…Καληνύχτα Κεµάλ.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με σκηνικά του Ανδρέα Βουτσινά.  
Ν. ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Γκάτσος…Ο Χατζηδάκης το λέει µε µουσική «ο κόσµος δε θα 
αλλάξειι». Εγώ πιστεύω ότι θα αλλάξει κι ότι µπορεί να αλλάξει, έστω κι ένας 
Κεµάλ να υπάρχει θα αλλάξει.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και ένας;  
Ν. ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Και ένας και µισός.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σε ποιο θέατρο είναι το επάγγελµα της κυρίας 
Γουόρεν;  
Ν. ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Στο θέατρο Ορφέας, είχαµε µεγάλη επιτυχία, έχετε χαιρετισµούς 
και η κυρία σου και εσύ από το Θάνο και τη Βάσια Παναγοπούλου και θα 
συνεχίσουµε και του χρόνου, αυτή είναι η επιτυχία. Μέσα στην κρίση εµείς 
συνεχίζουµε.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είναι µεγάλη επιτυχία. Ίσως γιατί είναι 
συναρπαστικό το επάγγελµα το οποίο είναι σε περίοδο ανεργίας.  
Ν. ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Ναι, ναι, αυτό είναι αφορµή.   
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μια οµάδα λοιπόν όταν ευεργετείται, δεν 
οφείλει ένα ευχαριστώ;  
Ν. ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Ασφαλώς.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό το ευχαριστώ δεν το άκουσε ποτέ ο 
άνθρωπος που έδωσε τα 50 εκατοµµύρια από κανέναν. Και βέβαια δε θα το 
απαιτούσε κανένας από τους χαροκαµένους αγρότες που έτρεχαν να φυτέψουν τις 
ελιές τους, αλλά…  
Α. ΛΙΒΑΘΥΝΟΥ: Από αυτούς µπορεί να το ακούς όµως κ. Τριανταφυλλόπουλε. 
Αυτή είναι η διαφορά. Από τους άλλους δε θα το ακούσει.  
Ν, ΕΞΑΡΧΟΣ: Από το ∆ήµαρχο, έπρεπε ο ∆ήµαρχος να έχει κάνει ολόκληρη 
τελετή εκεί πέρα για την αποκατάσταση.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Από κανέναν δεν άκουσε, ούτε το απαίτησε, 
αλλά έχει µείνει µε ένα ερωτηµατικό γι΄ αυτό το λόγο και επικοινωνούσε. Του 
φαινόταν περίεργο ότι έδωσε 50 εκατοµµύρια να αποκατασταθούν οι ελαιώνες και 
δεν άκουσε ένα ευχαριστώ και αντ΄ αυτού δέχθηκε και την επίθεση από το επιτελείο 
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του κ. Σηφουνάκη και από τον κ. Σηφουνάκη. Ο καθένας ας βγάλει τα 
συµπεράσµατά του κι ας κρίνει. Το λέω γιατί δεν ξέρω, περιµένω από σας κ. 
Κωνσταντίνου;  
κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Εντάξει, εγώ δεν µπορώ να πάρω θέση, γιατί ο κ. 
Βγενόπουλος είναι ένας από τους µεγαλοµετόχους..  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και τι µας νοιάζει; Εµένα δε µε ενδιαφέρει.  
κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Εµένα µε ενδιαφέρει όµως, ο οποίος έχει προσφέρει στον 
Παναθηναϊκό από την πρώτη µέρα που είδε ότι ο Παναθηναϊκός χρειάζεται τη 
βοήθειά του.  
ΟΜΙΛΗΤΗΣ: Θα µπορούσε να πει ο Βασίλης γιατί να δώσει τα 50 εκατοµµύρια 
εκεί και να µην τα δώσει στον Παναθηναϊκό;  
κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Μα θα τα δώσει.  
ΟΜΙΛΗΤΡΙΑ: Μα είναι και ευνόητο το να ευχαριστήσεις έναν άνθρωπο που σου 
προσφέρει.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με 50 εκατοµµύρια δραχµές δεν παίρνεις όµως 
ούτε τις κάλτσες των ποδοσφαιριστών σήµερα. Εποµένως το γνωρίζει αυτό.  
κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Πάντως το σίγουρο είναι ότι ο κ. Βγενόπουλος έχει δείξει-  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω µια φορά όπως ήσασταν κάτω από τα 
δοκάρια να είστε και σήµερα. ∆εν µας ενδιαφέρει ο Βγενόπουλος του 
Παναθηναϊκού.  
κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Εγώ τον ξέρω σαν Βγενόπουλο όµως του Παναθηναϊκού.  
Μ. ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εδώ τον εξετάζουµε σαν Βγενόπουλο δωρητή 
τώρα. Τον Παναθηναϊκό αύριο µπορεί να τον καταστρέψει ο Βγενόπουλος ή µπορεί 
να τον πάει στο Champions League.  
 
 
 
Κατά την πρώτη των ως άνω εκποµπών µε το διακριτικό τίτλο ΖΟΥΓΚΛΑ 
προβλήθηκε απόσπασµα της εκποµπής µε τον τίτλο «ΝΕΟΙ ΦΑΚΕΛΟΙ» του Αλέξη 
Παπαχελά, κατά τη διάρκεια της οποίας ο επιχειρηµατίας Ανδρέας Βγενόπουλος το 
έτος 2001, ενώ ήταν Υπουργός Αιγαίου ο Νίκος Σηφουνάκης, είχε διαθέσει το ποσόν 
των 50.000.000 δρχ. για την εµφύτευση 50.000 δενδριλίων προς ανασύσταση 
καταστραφέντος δια πυρκαγιάς ελαιώνα στη Σάµο.  Της προβολής του εν λόγω 
αποσπάσµατος επακολούθησε συζήτηση του τηλεπαρουσιαστού µε τους 
συµµετασχόντες στην εκποµπή, κατά τη διάρκεια της οποίας ο πρώτος δέχτηκε σαν 
δεδοµένο ότι το ως άνω χρηµατικό ποσό ιδιοποιήθηκε ο Υπουργός.  Ενδεικτική είναι 
η φράση: «Πώς στέκεσαι σε µία κυβέρνηση, όταν βγαίνει ένας επιχειρηµατίας αυτού 
του όγκου και σου λέει ότι σου ‘δωσε 50 εκατοµµύρια και εννοεί ότι τα  ‘φαγες τα 50 
εκατοµµύρια και είσαι υπουργός στην Κυβέρνηση; και δεν πας στην άκρη;».  Κατά 
τη διάρκεια της εκποµπής είχε παρέµβει τηλεφωνικώς ο παραπάνω επιχειρηµατίας.  
Πρόδηλον είναι ότι ο τηλεοπτικός σταθµός είχε την υποχρέωση να ελέγξει την 
αλήθεια των γεγονότων και να προβάλλει τις απόψεις και του Υπουργού, ούτως ώστε 
η εκποµπή να έχει την εκ του νόµου αξιουµένη αντικειµενικότητα και ακρίβεια και να 
µην δηµιουργεί σύγχυση.  ΄Όµως πέραν τούτου, τµήµα της εν λόγω εκποµπής 
προβλήθηκε κατά τη διάρκεια της δεύτερης εκποµπής µε τον διακριτικό τίτλο 
ΚΙΤΡΙΝΟΣ ΤΥΠΟΣ µε αποτέλεσµα την προβολή των απόψεων του επιχειρηµατία, 
όχι όµως και των απόψεων του Υπουργού.  Και είναι µεν αληθές ότι κατά τη διάρκεια 
αυτής της εκποµπής αναγνώστηκαν δύο επιστολές του Υπουργού, πλην όµως ο 
τηλεπαρουσιαστής αναφέρθηκε σε δηλώσεις του Υπουργού κατά το παρελθόν τις 
οποίες χαρακτήρισε ως «αβανταδόρικες» και ανέφερε: «εσείς δεν αισθάνεστε ότι 
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θίγει τον Υπουργό και κατ΄ επέκταση µια Κυβέρνηση αυτή η κατηγορία;» αποδεχθείς 
ούτως άνευ ελέγχου τη προαναφερθείσα πληροφορία του επιχειρηµατία.     Για τις εν 
λόγω εκτροπές ενδείκνυται όπως επιβληθεί στον τηλεοπτικό σταθµό η διοικητική 
κύρωση της συστάσεως.  Μειοψήφησαν ο Πρόεδρος Ιωάννης Λασκαρίδης και εκ των 
µελών η Εύη ∆εµίρη και ο Γιάννης Παπακώστας, κατά τους οποίους, ενόψει του ότι η 
εκποµπές πραγµατοποιήθηκαν χωρίς προηγούµενο έλεγχο, χωρίς αίσθηµα ευθύνης 
και ήταν ικανές να δηµιουργήσουν σύγχυση περί του ήθους του Υπουργού, θα έπρεπε 
να επιβληθεί στον τηλεοπτικό σταθµό η διοικητική κύρωση του προστίµου των 
50.000 ευρώ. 

Για τους λόγους αυτούς 
Το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης 

 
Επιβάλλει στην εταιρεία µε την επωνυµία  ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΤΗΛΕΟΡΑΣΗ Α.Ε  
ιδιοκτήτρια του τηλεοπτικού σταθµού ΑLTER CHANNEL την διοικητική κύρωση 
της συστάσεως όπως η µετάδοση των γεγονότων να είναι αληθής, ακριβής και όσο το 
δυνατόν πλήρης, τα γεγονότα πρέπει να παρουσιάζονται µε προσοχή και µε αίσθηµα 
ευθύνης ώστε να µην δηµιουργούν σύγχυση και σε κάθε περίπτωση δεν επιτρέπεται η 
µετάδοση πληροφοριών χωρίς να έχουν ελεγχθεί, µε απειλή επιβολής αυστηροτέρων 
κυρώσεων. 
 
 

Κρίθηκε, αποφασίστηκε και δηµοσιεύθηκε κατά την 7η Σεπτεµβρίου 2010. 
  
 
 
 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΟΥ Ε.Σ.Ρ. 
 
 
 
 

             ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΣΚΑΡΙ∆ΗΣ 
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